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Actieplan sport en bewegen 
Het Actieplan Sport en Bewegen is bedoeld als een dynamisch en flexibel kader voor het 
sportbeleid in de komende jaren. En tevens moet het plan bijdragen aan de invulling van de 
bezuiniging van 8 ton op de sportbegroting. 
Voorafgaand aan het debat wordt ingesproken door de heer Kenkhuis namens de Federatie 
Amateurvoetbal. Hij pleit met name voor differentiatie en temporisering van de bezuinigingen. 
Ook wordt ingesproken door de heer Bakker namens Gymnastiekvereniging Hercules. Hij 
schetst de gevolgen van de bezuinigingen voor de clubs en de daar werkzame vrijwilligers. Hij 
pleit voor een systeem van belonen in plaats van straffen. 
Tijdens het debat geven de meeste partijen aan zich in grote lijnen te kunnen vinden in de 
voorliggende nota. Wel wordt aan de wethouder gevraagd hoe hij staat ten opzichte van 
differentiatie. Ook pleiten enkele partijen voor meer aandacht voor de inrichting van de 
openbare ruimte ten behoeve van de individuele sporter en wordt aangekondigd dat hiervoor 
wellicht een motie of amendement wordt ingediend. Verder wil men weten wat er is gedaan met 
de moties over de tariefsverhoging voor de binnensport. Tevens wordt gevraagd om de positie 
van de G-sporters. Meer integratie in bestaande verenigingen is wenselijk. Ook hier is mogelijk 
een motie te verwachten. En er wordt aandacht gevraagd voor meer duurzaamheid op allerlei 
terrein. 
Enkele partijen zeggen zich minder te kunnen vinden in de nota. Er wordt teveel bij de 
verenigingen neergelegd en teveel van hen gevraagd. Door de manier waarop de bezuinigingen 
worden doorgevoerd bij de clubs kan dit leiden tot juist minder sportdeelname dan meer.  
Wethouder De Heer stelt in zijn reactietermijn dat van de gemeentelijke begroting 9 miljoen per 
jaar naar de sport gaat. Er is sprake van een kostendekkendheid van slechts 20%. De 
afgelopen jaren is er veel bezuinigd en ook de sport ontkwam hier niet aan. Van de opgelegde 
bezuiniging van 8 ton is inmiddels, conform de afspraak, het eerste deel gerealiseerd door 
tariefsverhoging. In eerste instantie 40%, maar door de grote gevolgen voor de clubs is dat 
teruggebracht naar 20%. Van de 8 ton is nu 3,8 ton ingevuld en voor het resterende deel wordt 
nu gekeken naar andere mogelijkheden en dus in dit stadium niet naar verdere tariefsverhoging. 
De wethouder snapt heel goed dat de bezuinigingen zorgen oproepen bij verenigingen. Maar hij 
is enthousiast als hij ziet hoe creatief en intensief verenigingen nu kijken naar nieuw 
verdienvermogen. En natuurlijk is dat voor de ene vereniging makkelijker te realiseren dan voor 
de ander. De gemeente ondersteunt de verenigingen hierbij. Bv door de inzet van 
verenigingsondersteuners via Sportservice.  
De oplossing ligt vaak niet bij individuele verenigingen maar bij samenwerking, die op 
stadsdeelniveau gevonden kan worden. Maatwerk is dus mogelijk maar voor individuele 
verenigingen is niet altijd alles individueel oplosbaar. In bijzondere gevallen gaat de gemeente 
in gesprek met de vereniging om mogelijkheden te verkennen, zoals bv bij Wythmen.  
Daarbij komt ook de mogelijkheid van groenonderhoud, mede in relatie tot het Rovacontract aan 
de orde. De wethouder zegt hiermee bezig te zijn en vraagt de raad hem hiervoor de ruimte te 
geven. 
De gesprekken met de clubs, aldus de wethouder, zijn gaande en stemmen hem hoopvol. Hij 
stelt dat we met dit Actieplan nu eerst maar eens moeten kijken hoe ver we komen. En in 
sommige gevallen moet de gemeente wellicht wat dwingender worden, maar dat zal moeten 
blijken.   
Naar de tariefsverhoging voor de binnensport wordt gekeken. Deze zal wellicht minder omhoog 
moeten dan voor de buitensport. 
De wethouder wil graag met de verenigingen in gesprek over de integratie van de G-sporters. 
Ten slotte merkt de wethouder op dat ook ondernemers op sportgebied een belangrijke rol 
kunnen vervullen en dat hij beziet hoe dat mogelijk nog versterkt kan worden. 



De voorzitter concludeert vervolgens dat het voorstel Actieplan Sport en bewegen als A-voorstel 

door kan naar de besluitvormingsronde op 26 september 2016, waarbij uiteraard de 

mogelijkheid bestaat om moties en amendementen in te dienen.  


